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Protokół Nr VI/11

sesji Rady Gminy Orla
z dnia 7 czerwca 2011 r.

Obrady VI Sesji Rady Gminy Orla odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy
Orla w godzinach od 9 00- 1010. W sesji wzięło udział 14 radnych. W obradach uczestniczyli:
Pan Piotr Selwesiuk – Wójt Gminy, Pani Irena Odzijewicz – Sekretarz Gminy, Pani Joanna
Onufryjuk – Skarbnik Gminy, Pan Marek Kułakowski Radca Prawny Urzędu Gminy Orla
oraz sołtysi poszczególnych sołectw.
Listy obecności stanowią załączniki Nr 1, 2, 3 do protokołu.
Przebieg sesji protokołowała Pani Mariola Kubajewska inspektor Urzędu Gminy Orla. 
 
Obradom przewodniczył Pan Aleksander Klin - Przewodniczący Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady VI sesji. Powitał radnych, osoby zaproszone
oraz sołtysów. Stwierdził, że na sali jest obecnych 13 radnych, zachowane jest qorum, a więc
obrady  Rady  są  prawomocne.  Radny  Aleksander  Stepaniuk  usprawiedliwił  swoją
nieobecność, zaś radny Marek Chmielewski dołączy do obradujących podczas trwania sesji.

Ad. 2. Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt porządku obrad. Przypomniał, iż
został on radnym przedstawiony w zaproszeniach na sesję. Zaproszenia stanowią załączniki
Nr 4, 5, 6 do protokołu. Zwrócił się z zapytaniem, czy do projektu porządku obrad będą
zgłaszane uwagi bądź propozycje zmian.

Radny Michał Mincewicz  wniósł o zmianę porządku obrad poprzez dodanie w ust. 9 lit. f)
w brzmieniu  „w sprawie  ustalenia  wysokości  diet  przysługujących sołtysom za  udział  w
sesjach Rady Gminy Orla”. Uzasadnił swój wniosek, tym, iż w gminie Bielsk Podlaski sołtysi
otrzymują dietę w wysokości 100 zł miesięcznie i uważa, że sołtysi z terenu gminy Orla nie są
gorsi. 
Przewodniczący Rady przypomniał radnemu, że tego typu wnioski składa się na piśmie.
Ponadto trzeba było wniosek przedstawić na Komisjach Rady Gminy i przedyskutować jego
zasadność.

Radny M. Mincewicz stwierdził,  iż  na sesji  może zabrać głos w każdej  chwili  i  zgłosić
wnioski.
Głos zabrał  Wójt Gminy. Stwierdził,  iż sytuacja finansowa gminy jest znana, a podwyżki
każdy chciałby otrzymywać, poczynając od sołtysów, radnych kończąc na Wójcie. Podkreślił,
iż wynagrodzenie Wójta Gminy Bielsk Podlaski jak również i bielskich radnych jest wyższe,
niż przedstawicieli samorządu gminy Orla.  Jeśli  chodzi o sołtysów z terenu gminy Bielsk
Podlaski  owszem otrzymują 100 zł,  lecz nie ryczałtowo, a za udział  w sesji.  Rozważając
kwestie  podwyżek należności  należałoby je  zmienić wszystkim,  żeby było  sprawiedliwie.
Dodał,  że nad podwyżkami będzie można zastanowić się, gdy będą wpływy do budżetu z
tytułu opłat ponoszonych przez SWEDSPAN. Otwarcie fabryki płyt HDF nastąpi 17 czerwca
br. 

Radny M. Mincewicz odnosząc się do słów Wójta dotyczących sprawiedliwych podwyżek
stwierdził, iż w poprzedniej kadencji, gdy Wójt oraz radni otrzymali podwyżki, sołtysi zostali
pominięci.

Głos  w danej  sprawie  zabrał  Pan  Marek Kułakowski  radca  prawny Urzędu  Gminy Orla.
Poinformował, iż wniosek o podjęcie jakiejkolwiek uchwały winien być złożony na piśmie



wraz  ze  stosownym  projektem  uchwały.  Ponadto  radny  mógł  zgłosić  inicjatywę
uchwałodawczą w tej sprawie na posiedzeniach komisji Rady Gminy, które miały miejsce
kilka dni przed sesją, a nie w dniu dzisiejszym.
Radny Michał Mincewicz stwierdził, iż stosowny projekt uchwały na następną sesję może
przygotować pracownik Urzędu Gminy. 
Radca prawny stwierdził,  że to radny występuje z inicjatywą uchwałodawczą, a nie Wójt,
więc to radny powinien przygotować stosowny projekt uchwały.

Sekretarz  Gminy dodała,  że  wniosek radnego nie  powinien być rozpatrywany,  gdyż  nie
spełnia  wymogów formalnych. Zgodnie z § 44 Regulaminu Rady Gminy Orla  inicjatywę
uchwałodawczą posiada Wójt, Przewodniczący Rady, Komisje Rady oraz 4-osobowa grupa
radnych.

Następnie  Przewodniczący  Rady  poddał  wniosek  radnego  M.  Mincewicza  w  sprawie
wprowadzenia  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  diet
przysługujących sołtysom za udział w sesjach Rady Gminy Orla.
Rada  Gminy w zarządzonym jawnym głosowaniu  (za  –  2,  przeciw –  7,  wstrz.  –  5)  nie
przyjęła wniosku radnego M. Mincewicza z przyczyn formalnych.

Do obradujących o godzinie 9.15 dołączył radny Marek Chmielewski.

W związku  z  tym,  iż  innych pytań  i  wniosków nie  zgłoszono  Przewodniczący zarządził
głosowanie nad porządkiem obrad.

Rada Gminy w zarządzonym jawnym głosowaniu (za – 14, przeciw – 0, wstrz. – 0) przyjęła
następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja o realizacji zadań gminy w okresie między sesjami.
5. Informacja  z  realizacji  zadań  w  zakresie  publicznego  zaopatrzenia  w  wodę  i

publicznego odprowadzania ścieków na terenie gminy Orla w 2010 r.
6. Informacja o realizacji inwestycji na terenie Gminy Orla w I pół. 2011 r.
7. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego jednostki samorządu terytorialnego wraz ze

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2010 r. (podjęcie uchwały w sprawie
zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2010 r.

8. Udzielenie  absolutorium  Wójtowi  Gminy  z  tytułu  wykonania  budżetu  za  2010  r.
(podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Orla z tytułu
wykonania budżetu gminy za 2010 r.).

9. Podjęcie uchwał Rady Gminy Orla:
a) w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Bielskiemu  na

funkcjonowanie  Komendy  Powiatowej  Państwowej  Straży  Pożarnej  w
Bielsku Podlaskim,

b) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 r.,
c) w  sprawie  określenia  wymagań,  jakie  powinien  spełniać  przedsiębiorca

ubiegający  się  o  uzyskanie  zezwolenia  na  prowadzenie  działalności  na
terenie  gminy  Orla  w  zakresie  ochrony przed  bezdomnymi  zwierzętami,
prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt oraz grzebowisk i spalarni
zwłok zwierzęcych i ich części,

d) w  sprawie  wyrażenia  intencji  przystąpienia  gminy  Orla  do  projektu
„Wdrażanie elektronicznych usług dla ludności województwa podlaskiego –
część II, administracja samorządowa”,
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e) zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Gminnego  Ośrodka
Pomocy Społecznej w Orli.

10. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.
11. Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania.
12. Wolne wnioski.
13. Zakończenie obrad.

Ad.  3.  Przewodniczący  Rady  Gminy zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  do  protokołu   z
poprzedniej sesji będą wnoszone uwagi bądź zastrzeżenia. 
Uwag i zastrzeżeń do protokołu nie wniesiono, wobec czego Przewodniczący zaproponował
przyjęcie protokołu bez odczytania. 
Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (za – 13, przeciw – 1, wstrz. – 0) przyjęła bez
odczytania Protokół Nr V/11 sesji Rady Gminy Orla z dnia 28 marca 2011 r.

Ad. 4. Informację o realizacji zadań gminy w okresie między sesjami przedstawił Pan Piotr
Selwesiuk - Wójt Gminy Orla. W okresie między sesjami zostały zrealizowane następujące
zadania:
1) uchwałą  Rady  Nadzorczej  nr  50/2011  z  dnia  28  kwietnia  2011  r.  Wojewódzkiego

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Białymstoku została przyznana
Gminie Orla  dotacja  w wysokości  80 637,00 zł  na dofinansowanie zadania z zakresu
demontażu,  transportu  i  unieszkodliwiania  wyrobów  zawierających  azbest.  Z  
17 miejscowości gminy zgłosiło się 77 właścicieli nieruchomości, którzy chcą przekazać
do unieszkodliwienia azbest. Została opracowana dokumentacja niezbędna do ogłoszenia
przetargu  nieograniczonego.  Planowany  termin  realizacji  przedsięwzięcia  lipiec  -
wrzesień  2011  roku.  Po  zrealizowaniu  zadania  dotacja  w  wysokości  100  %  zostanie
przekazana na konto Gminy Orla;

2) w dniu 19 maja 2011 r. w Urzędzie Gminy Orla została podpisana przez P.M. Żywno
Wojewodę Podlaskiego i Wójta Gminy Orla umowa na realizację zadania pt: „Przebudowa
drogi gminnej Nr 108271 B Oleksze - Dydule".  Całkowita wartość projektu wynosi 915
699,61 PLN brutto. Wartość dofinansowania 50% kosztów kwalifikowanych - 457 849,00
PLN. W dniu 25 maja br. Wykonawca  Przedsiębiorstwo Robót Drogowych i Mostowych
zgłosiło zakończenie robót;

3) w dniu 26 maja 2011 roku została  podpisana umowa na dofinansowanie projektu pt.:
„Remont świetlicy wiejskiej w Redutach" w ramach działania 413 Wdrażanie lokalnych
strategii rozwoju objętego PROW na lata 2007 - 2013.  Koszty kwalifikowane projektu
wynoszą  38  310,65  PLN,  w  tym  kwota  dofinansowania  25  000,00  PLN. Podpisanie
umowy  poprzedzone  było  kontrolą  przedstawicieli  Urzędu  Marszałkowskiego  w
Białymstoku, który sprawdzali  wiarygodność danych przedstawionych we wniosku. W
celu wyłonienia wykonawcy zadania wystąpiono do 3 firm o złożenie ofert na realizację
przedsięwzięcia.  Najniższą  cenę  zaproponowała  firma  Pana  Wiesława  Kieśluka  z
Siemiatycz. Ustalona cena remontu wyniesie 54.252,31 zł;

4) po  przeprowadzeniu  procedury  postępowania  o  udzielenie  zamówienia  publicznego
operacji pt:  „Zagospodarowanie centrum miejscowości Orla" w dniu 06 czerwca 2011 r.
został  podpisany aneks do umowy w sprawie dofinansowania w/w operacji. Całkowita
wartość projektu wynosi 382 270, 35 PLN brutto. Wartość dofinansowania wynosi 75 %
kosztów kwalifikowanych - 232 633 PLN. Termin zakończenia prac mija 15 czerwca br.
W przypadku, gdy firma nie dotrzyma terminu, to za każdy dzień zwłoki gmina naliczy
karę w wysokości ponad 3 tys. złotych;

5) podpisano umowę z Panem Jarosławem Wołosiewiczem prowadzącym działalność pod
nazwą „Pracownia Architektury Format” w Białymstoku na wykonanie za cenę 59.040 zł
dokumentacji projektowo kosztorysowej na budowę budynku GOK w Orli. Dokumentacja

3



ma być gotowa do  30 września br.;

6) opracowano dokumentację  projektowo-kosztorysową na  remont drogi  gminnej  we wsi
Krywiatycze.  Wartość  kosztorysowa  zadania  wynosi  460  tys.  Ogłoszony  zostanie
przetarg.  W bieżącym roku nie ma zabezpieczonej  w budżecie gminy takiej  kwoty w
związku  z  brakiem  środków  finansowych.  Jeżeli  jakaś  firma  zdecyduje  się  wykonać
przedsięwzięcie za niższą cenę, inwestycja zostanie zrealizowana  w br.,   jeżeli nie to
realizować jej nie będziemy;

7) zakończono remont świetlicy we wsi  Czechy Zabłotne.  W ramach prac  remontowych
odnowiono sufity, ściany i podłogi, wymieniono stolarkę drzwiową. Remont na zewnątrz
został wykonany w zeszłym roku;

8) firma Tiltra z Białegostoku w ramach gwarancji wykonała nieodpłatnie nową nakładkę
asfaltową we wsi Wólka;

9) w dniu 7 kwietnia br. wysłano do 3 firm zaproszenie do złożenia ofert na wykonanie
remontu  autobusu  szkolnego.  W  odpowiedzi  otrzymano  jedną  ofertę  od  firmy  STW
Kiryluk Andrzej w Hajnówce, która zaproponowała realizację zadania za cenę 21.525 zł.
Remont zostanie przeprowadzony w okresie od 27 czerwca do 15 sierpnia 2011 r.;

10) w m-cu kwietniu 2011 r.  Gmina Orla  nawiązała  współpracę  z Fundacją Ekologiczną
Wychowanie i Sztuka „Elementarz”, która przygotowała projekt dotyczący uruchomienia
i  prowadzenia  ośrodków  przedszkolnych  dla  dzieci  w  wieku  od  3-5  lat.  Wniosek  o
dofinansowanie  projektu  ze  środków Europejskiego  Funduszu  Społecznego  w ramach
Działania  9.1.1  Programu  Operacyjnego  Kapitał  Ludzki  został  złożony  do  Urzędu
Marszałkowskiego Województwa Podlaskiego. W przypadku pozytywnego rozpatrzenia
wniosku w Zespole Szkół w Orli zostanie utworzony nieodpłatny punkt przedszkolny dla
dzieci  w  wieku  3-  5  lat,  prowadzony  i  w  pełni  wyposażony  przez  Fundację.  Okres
realizacji  projektu  od  01.02.2012  –  31.01.2014.  Zadaniem  gminy  Orla  będzie
przygotowanie  pomieszczenia  na  punkt  przedszkolny.  Wydatki  ponoszone będą  przez
Fundację „Elementarz”;

11) 23 marca 2011 r. ogłoszono konkurs na realizację zadania gminy w zakresie wspierania i
upowszechniania kultury fizycznej. Na realizację przeznaczono kwotę 14 tys. zł. Termin
składania ofert upłynął 14 kwietnia 2011 r. W wyznaczonym terminie wpłynęły 2 oferty
złożone przez:   Polski  Związek Wędkarski  Okręg w Białymstoku  oraz  Gminny Klub
Piłkarski „Orla". Polski Związek Wędkarski Okręg w Białymstoku – Koło PZW „Miętus”
w Orli otrzymał dotację w wysokości 2 000 zł na realizację zadania „Sekcja wędkarstwa
sportowego przy Kole PZW „Miętus” w Orli”, a  Gminny Klub Piłkarski „Orla” w Orli
dotację w wysokości 12 000 zł na realizację zadania „Piłka nożna sposobem na spędzanie
wolnego czasu”;

12) 18  maja  2011  r.  został  ogłoszony  konkurs  na  stanowisko  dyrektora  Zespołu  Szkół  z
dodatkowym  nauczaniem  języka  białoruskiego  im.  Ziemi  Orlańskiej  w  Orli.  W
wyznaczonym terminie  do  dnia   3  czerwca br.  nie  wpłynęła  żadna  oferta.  Dodał,  że
prawdopodobnie zostanie ogłoszony kolejny konkurs;

13)  29  marca  2011  r.  został  podpisany  protokół  pokontrolny  sporządzony  przez  NIK
Delegatura w Białymstoku. NIK pozytywnie oceniła realizację przez gminę Orla zadań w
zakresie gospodarki finansowej;

14) nawiązana została  współpracą z  Zakładem Architektury Kultur Lokalnych Politechniki
Białostockiej,  w ramach której studenci Wydziału Architektury  dokonają identyfikacji
zasobów dziewictwa kulturowego i inwentaryzacji zasobów gminy Orla, a także opracują
koncepcje zagospodarowania miejscowości Orla;
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15) wykonano ogrodzenie gminnej bazy od ul. Bielskiej;

16) wykonywano prace przy naprawie dróg dojazdowych, równaniu nawierzchni;

17) pomalowano urządzenia wewnątrz hydroforni Oleksze;

18) w dniu 08 kwietnia 2011 r. rachmistrzowie z terenu Gminy Orla rozpoczęli wypełnianie
ankiet w ramach Narodowego Spisu Powszechnego Ludności. W Gminie Orla do spisania
zostało  przydzielonych  1040  punktów  adresowych.  Do  dnia  06  czerwca  2011  r.
rachmistrzowie  dokonali  spisu  999  punktów  adresowych.  Do  spisania  pozostało  41
punktów (3,9 %). Planowany termin zakończenia spisu upływa 30 czerwca 2011 roku;

19) 17 czerwca odbędzie się uroczyste otwarcie fabryki płyt HDF w miejscowości Koszki. Na
otwarciu prawdopodobnie będzie obecny Pan Ingvar Kamprad założyciel IKEA. 

Następnie  glos  zabrała  Sekretarz  Gminy.  W uzupełnieniu  informacji  przekazanej  przez
Wójta  dotyczącej upowszechniania kultury fizycznej i sportu, dodała, iż na realizację zadania
w zakresie upowszechniania kultury fizycznej i sportu w 2010 r. Gmina Orla przeznaczyła
kwotę  14 000,00  złotych.  Dotację  otrzymał  wówczas  Gminny  Klub  Piłkarski  „Orla”.
Stosownie  do  art.  5a  ust.  3  ustawy  z  dnia  24  kwietnia  2003  r.  o  działalności  pożytku
publicznego  i  o  wolontariacie,  radnym  za  pismem  z  dnia  15  kwietnia  2011  r.  zostało
przekazane sprawozdanie z  realizacji  programu współpracy gminy Orla  w roku 2010 r.  z
organizacjami pozarządowymi.

Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował  za  przedstawienie  informacji.  Zwrócił  się  z
zapytaniem, czy będą zgłaszane pytania, bądź uwagi.
Pytań i uwag radni nie zgłosili.

Ad.  5. Przewodniczący  Rady  stwierdził,  iż  informacja  z  realizacji  zadań  w  zakresie
publicznego zaopatrzenia w wodę i  publicznego odprowadzania ścieków na terenie gminy
Orla  w  2010  r.  była  przedmiotem  analizy  na  posiedzeniach  komisji  Rady  Gminy  Orla.
Zwrócił się z zapytaniem, czy będą zgłaszane zapytania bądź uwagi w danym przedmiocie
sprawy. 
Pytań i uwag radni nie zgłosili.
Informacja stanowi załącznik Nr 7 do protokołu.

Ad.6.  Przewodniczący  Rady  Gminy Orla przystąpił  do  realizacji  kolejnego  punktu  –
analizy informacji o realizacji inwestycji na terenie Gminy Orla w I pół. 2011 r.
Zwrócił się z zapytaniem, czy do informacji będą zgłaszane uwagi bądź zapytania. Uwag i
pytań radni nie zgłosili.
Informacja stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.

Ad. 7. Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do rozpatrzenia sprawozdania finansowego
jednostki samorządu terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za
2010  r.  Stwierdził,  iż  materiały  w  omawianym  przedmiocie  sprawy  zostały  przekazane
wszystkim radnym i były przedmiotem analizy na komisjach Rady Gminy. Poinformował, iż
uchwałą Nr II-0321-4/11 Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku
z dnia 14 marca 2011 r. w  sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy
Orla  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  gminy  za  2010  r.  pozytywnie  zaopiniował
przedłożone przez Wójta Gminy Orla sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2010 r.
Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy do sprawozdań będą wnoszone pytania bądź uwagi. 
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Wniosków i zapytań w przedmiotowej sprawie nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący
Rady Gminy Orla przedstawił, a następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie
zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2010 r. 
Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (12 głosami ,,za”, 0 - ,,przeciw”, 1 - ,,wstrz.”)
podjęła  uchwałę  Nr  VI/29/11  w sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  za
2010 r.
Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.
W  głosowaniu  udziału  nie  wziął  radny  A.  Gołub,  który  opuścił  salę  obrad  podczas
przedstwiania projektu uchwały. 

Ad.8. Następnie  Przewodniczący  Rady przedstawił  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  o
udzielenie  Wójtowi  Gminy  absolutorium  z  tytułu  wykonania  budżetu  gminy  za  2010  r.
Oznajmił, iż Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku uchwałą Nr
II-00322-18/11 z dnia 17 maja 2010 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez
Komisję Rewizyjną Rady Gminy Orla wniosku o udzielenie Wójtowi absolutorium za 2010
rok,  uznał,  iż  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  spełnił  wymogi  określone  w  ustawie  o
samorządzie gminnym i ustawie o finansach publicznych.

Następnie Przewodniczący poprosił Pana Antoniego Gołuba – Wiceprzewodniczącego Rady
Gminy  Orla  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium Wójtowi
Gminy Orla z tytułu wykonania budżetu  gminy za 2009 r.
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem, czy będą zgłaszane wnioski, bądź zapytania
do zapisów ujętych w projekcie uchwały. Zapytań ani wniosków nie zgłoszono, w związku z
czym Przewodniczący  poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (13 głosami ,,za”, 0 - ,,przeciw”, 1 - ,,wstrz.”)
podjęła uchwałę Nr VI/30/11 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Orla z
tytułu wykonania budżetu gminy za 2010 r.
Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.

Ad.  9  Przewodniczący  Rady  Gminy  Orla  przystąpił  do  realizacji  kolejnego  punktu
porządku obrad „Podjęcie uchwał”. Poinformował, iż pierwsza uchwała dotyczy udzielenia
pomocy  finansowej  Powiatowi  Bielskiemu  na  funkcjonowanie  Komendy  Powiatowej
Państwowej Straży Pożarnej w Bielsku Podlaskim.

W  związku  z  tym,  iż  wniosków  i  uwag  radni  nie  zgłosili  poddał  projekt  uchwały  pod
głosowanie.
Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (za – 14, przeciw – 0, wstrz. – 0 – „wstrz.”)
podjęła  uchwałę Nr  VI/31/11  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Bielskiemu na funkcjonowanie Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  w
Bielsku Podlaskim.
Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Gminy  oznajmił,  iż  kolejna  uchwała  dotyczy  zmian  w  budżecie
gminy  na  2011  r.  Przypomniał  radnym,  iż  treść  uchwały  była  przedmiotem  analizy  na
posiedzeniach komisji. Następnie zwrócił się z zapytaniem do radnych, czy będą zgłaszane
uwagi  bądź zapytania do zapisów ujętych w uchwale.
W związku z tym, iż pytań i uwag radni nie zgłosili Przewodniczący Rady poddał projekt
uchwały  pod głosowanie.

Rada  Gminy  w  wyniku  jawnego  głosowania  (za  –  14,  przeciw  –  0,  wstrz.  –0)  podjęła
uchwałę Nr VI/32/11 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 r.
Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.
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Przewodniczący  Rady  Gminy przypomniał,  iż  radni  na  posiedzeniach  komisji
analizowali również projekt uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności na terenie
gminy Orla w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla
bezdomnych zwierząt oraz grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części. Poprosił o
zgłaszanie ewentualnych wniosków lub zapytań.

Do  projektu  uchwał  pytań  oraz  wniosków  nie  zgłoszono  wobec  czego  Przewodniczący
zarządził głosowanie.
Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  14,  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  podjęła
uchwałę  Nr  VI/33/11  w  sprawie  określenia  wymagań,  jakie  powinien  spełniać
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności  na
terenie gminy Orla w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia
schronisk dla bezdomnych zwierząt oraz grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich
części.
Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.

Przewodniczący Rady poprosił radnych o  zgłaszanie uwag  bądź zapytań do zapisów
ujętych  w  projekcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  intencji  przystąpienia  gminy  Orla  do
projektu „Wdrażanie elektronicznych usług dla ludności województwa podlaskiego – część II,
administracja samorządowa”.
W związku z brakiem pytań i wniosków poddał projekt pod głosowanie.

Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  14,  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  podjęła
uchwałę  Nr  VI/34/11  w  sprawie  wyrażenia  intencji  przystąpienia  gminy  Orla  do
projektu „Wdrażanie elektronicznych usług dla ludności  województwa podlaskiego –
część II, administracja samorządowa”.
Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do protokołu.

Kolejna  uchwała  dotyczyła zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Gminnego
Ośrodka Pomocy Społecznej w Orli.
Przewodniczący Rady zauważył, iż była ona również przedmiotem dyskusji na posiedzeniach
Komisji Rady Gminy Orla. Zwrócił się z zapytaniem, czy będą w tej sprawie wnoszone uwagi
bądź zapytania. W związku z tym, iż radni nie zgłosili pytań i uwag Przewodniczący poddał
projekt uchwały pod głosowanie.

Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  14,  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  podjęła
uchwałę  Nr  VI/35/11  zmieniającą  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Gminnego
Ośrodka Pomocy Społecznej w Orli.
Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu.

Ad. 10. W punkcie wnioski, interpelacje i zapytania radnych głos zabrali:

Radny Michał Mincewicz przedstawił ustnie zapytania związane z powstającą na terenie
gminy Orla fabryką płyt HDF:

1) ile wynoszą wpływy do gminnej kasy z tytułu podatków, jeżeli takie są;
2) w związku z tym, iż w ubiegłej  kadencji  rada gminy podjęła uchwalę zwalniającą

Grupę IKEA z podatku na okres pięciu lat, radny zapytał od kiedy nastąpi zwolnienie,
jaki to  będzie okres.  Ponadto zapytał  kiedy nastąpią  pierwsze wpływy do gminnej
kasy i jaka to ma być kwota;
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3) radny  przytoczył  słowa  mieszkańców  którzy  mówią  że  po  pięciu  latach  firma
Swedspan  zmieni  nazwę  i  znowu  nie  będzie  nic  płacić  podatek.  Czy  jest  taka
ewentualność, że firma może obejść płacenie podatków;

4) czy  Wójt  jest  zorientowany,  ile  osób  z  terenu  gminy  Orla  jest  zatrudnionych  w
zakładzie.

Radny  Marek  Chmielewski mając  na  uwadze  fakt,  iż  Gmina  Orla  sprzyja  rozwojowi
przedsiębiorczości  min.  Spółce  Swedspan,  podejmując  uchwały  w  kwestiach  zwolnień
zwrócił się z zapytaniem, jak się mają te przepisy do tych, którzy chcą otworzyć mały biznes,
czy również dla nich przewidujemy ulgi i pomoc.

Wójt  Gminy odnosząc  się  do  pytań  radnego  Michała  Mincewicza  oznajmił,  iż  jest
zniesmaczony powtarzaniem nieprawdy przez radnego. Uchwała podjęta przez Radę Gminy
poprzedniej  kadencji  nie  dotyczy  jedynie  firmy  SWEDSPAN  tylko  wszystkich
przedsiębiorstw, które ewentualnie będą inwestować na terenie gminy. Nie jest prawdą, że
Grupa IKEA jest  zwolniona z  płacenia należności  na 5 lat.  Uchwała reguluje  zwolnienia
przedsiębiorstwom, które utworzą nowe miejsca pracy, w zależności od ilości utworzonych
miejsc pracy. Nie ma tak, że ktoś otrzymuje ulgę z automatu. Wójt dodał, że  grupa Ikea nie
otrzymuje żadnych zwolnień. Jeżeli złoży wniosek i utworzy w przyszłości te miejsca pracy
będzie mogła z nich korzystać. Na dzień dzisiejszy wszystkie zobowiązania wobec firmy są
naliczane.  Naliczony został  podatek  od gruntów, gdyż  budynki  i  budowle  nie  są  jeszcze
skończone.  Należność  wynosi  około  300  tys.  zł.  Przestrzegł  radnego  przed  podawaniem
nieprawdy.

Radny Marcin Kubaj zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie kwestii tzw. „Janosikowego”, czy
gmina Orla  w związku z dużymi wpływami do budżetu nie będzie zbyt  bogata  i  czy nie
będzie musiała „płacić” okolicznym gminom.

Wójt Gminy poinformował,  iż wpływy do budżetu będą dużo wyższe  niż obecnie, gdyż
podatek  od budynków i  budowli  będzie  duży.  Wyjaśnił,  iż  „Janosikowego” nie  płaci  się
sąsiednim gminom, a do budżetu państwa. Opłata jest naliczana przez Ministerstwo Finansów
i   wraca  w  postaci  subwencji  wyrównawczej  do  tych  gmin,  które  mają  dochód  poniżej
ustalonej średniej. Nam taka sytuacja na razie nie grozi. 

Następnie głos zabrał radny Antoni Gołub.  Oznajmił, iż przykro jest słuchać wypowiedzi
radnych,  którzy  podejmują  uchwały,  a  następnie  zadają  pytania  nie  wiadomo  czym
podyktowana,  tym  bardziej,  iż  parę  razy  były  prowadzone  rozmowy  w  sprawie  ulg  dla
przedsiębiorców. Odnosząc się do wniosku radnego M. Mincewicza dotyczącego podjęcia
inicjatywy uchwałodawczej w kwestii diet sołtysów, nie poruszając tego tematu na komisjach
Rady Gminy Orla, stwierdził, iż radny robi zbędny „szum”.

Radny Michał Mincewicz przypomniał, iż nie uzyskał odpowiedzi na 4 pytanie zadane przez
niego na sesji.
Wójt  Gminy poinformował,  że  na  terenie  budowy  pracuje  kilkadziesiąt  osób,  nie  jest
zorientowany, co do konkretnej liczby osób.

Następnie radny M. Mincewicz nawiązał do informatora: „Zmieniamy Podlaskie”. Czytając
te informatory nie zauważył, aby była w nich jakakolwiek informacja o gminie Orla. Radny
zapytał, czy w gminie Orla nic się nie dzieje, że nikt o niej nie wspomina, czy były pisane
artykuły do informatora, czy też jest problem publikacji artykułów, czy też nie ma komu pisać
tych informacji, jeśli tak to może sam napisać. 
Wójt  Gminy poinformował,  iż  informatory  wydawane  są  co  jakiś  czas  przez  Urząd
Marszałkowski Województwa Podlaskiego. Informacje były wysyłane, lecz rzecz nie polega
na pisaniu, a na tworzeniu. 
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Radny Michał Mincewicz w związku z wypowiedzią Wójta zapytał,  czy gmina Orla nie
może się przebić?
Wójt  Gminy zaproponował  radnemu,  aby  wystąpił  z  takim  zapytaniem  do  Marszałka
Województwa Podlaskiego. 

Ad. 11. Odpowiedzi udzielono podczas omawiania 10 pkt obrad. 

Ad. 12. W punkcie „wolne wnioski” głos zabrali:

Pan Włodzimierz Gołub sołtys wsi Dydule zgłosił problem bezpańskich psów.
Wójt Gminy poinformował, iż nie ma dobrych rozwiązań które pozwalałyby rozwiązać ten
problem. Z jednej strony gmina odpowiada za te zwierzęta, z drugiej zaś strony najbliższe
schronisko  w  Białymstoku  jest  przepełnione  i  pomimo tego,  że  mamy  z  nim  podpisaną
umowę na odbiór to i tak oni nie przyjmują zwierząt. Wójt dodał, że umieszczenie jednego
psa w schronisku kosztuje 1000 zł plus koszty transportu. Były pisane pisma w tej sprawie
bez odpowiedzi. 
Radny Michał  Mincewicz podkreślił,  iż  problemu psów nie  należy  ograniczać  tylko  do
bezpańskich psów, gdyż problem jest również z psami, które mają właścicieli. Mamy uchwałę
o  utrzymaniu  czystości  na  terenie  gminy,  która  określa  również  obowiązki  właścicieli
posiadających psy. W związku z tym, należałoby podjąć odpowiednie kroki w tej sprawie. 

Pan Włodzimierz  Ochrimiuk sołtys  wsi  Pawlinowo wnioskował  o  nawiezienie  odcinka
drogi Wólka Wygonowska – Pawlinowo.

Wójt Gminy wyraził pogląd, iż ten odcinek drogi jest przejezdny, poza tym jest to droga
powiatowa,  a  pisma  w  sprawie  naprawy  dróg  powiatowych  są  na  bieżąco  wysyłane  do
powiatu. 
Innych wypowiedzi w tym punkcie obrad nie zgłoszono.

Ad.  13. W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Gminy
podziękował radnym i osobom zaproszonym za udział w sesji po czym zamknął sesję.

    Protokołowała    Przewodniczący Rady

Mariola Kubajewska                  Aleksander Klin
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